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Geachte burgemeesters en wethouders, geachte commissaris van de Koning en gedeputeerden, 

Via de gemeente Rheden zijn wij geïnformeerd over het voornemen om op zondag 23 juni 2024 het 
parcours van NK Wielrennen via de Posbank en aangrenzende natuurgebied van de Veluwzoom te 
laten lopen. Wij begrepen dat de gemeente Arnhem de vergunningsaanvraag van dit evenement ook 
namens de gemeente Rheden en Rozendaal afhandelt. Vandaar dat wij deze brief ook aan deze 
gemeente richten. 
 
Als natuurorganisaties zetten wij grote vraagtekens bij dit evenement: 
1. Het NK Wielrennen staat op gespannen voet met de doelstellingen uit het Masterplan 
Veluwezoom. De wedstrijd betreft niet alleen de wielrenners met volgauto’s en motoren, maar 
waarschijnlijk ook een of meerdere laagvliegende helikopters voor een live-televisie-uitzending, en 
een publiek dat massaal naar deze wedstrijd komt kijken. Dit geeft extra (ongewenste) druk op het 
natuurgebied.  
Het is bovendien opmerkelijk dat het gemotoriseerd verkeer op deze zondag waarschijnlijk wordt 
toegestaan, terwijl gemotoriseerd verkeer in de weekenden (en de maanden juli en augustus) rond 
de Posbank wordt afgesloten. Deze uitzondering zal het begrip voor dit onderdeel van het 
Masterplan Veluwezoom niet vergroten. 
2. De provincie Gelderland zet (terecht) zwaar in op realisatie van de zogenoemde recreatiezonering. 
Het parcours loopt door gebieden die zijn aangeduid als zone B en C 
(https://experience.arcgis.com/experience/e55c698c0d5843d3b77da444762adbfd/page/Pagina-1/). 
In het door Provinciale Staten vastgestelde Recreatiezoneringsplan staat voor zone B  dat er ruimte is 
voor ongemotoriseerde (sport)activiteiten en voor zone C alleen beperkte ruimte voor 
ongemotoriseerde (sport)activiteiten buiten het broedseizoen (bijlage 2, pagina 54). Het mag 
duidelijk zijn dat het gebruik van volgauto’s, motoren en mogelijk een helikopter voor tv-opnames in 
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strijd is met het vastgestelde beleid voor de recreatiezonering.  
3. De initiatiefnemer van NK Wielrennen 2024 krijgt bij de organisatie van dit buitenevenement te 
maken met natuurregelgeving in de Omgevingswet (voorheen Wet Natuurbescherming). Er geldt een 
specifieke zorgplicht, waarbij het verplicht is onderzoek te doen naar de effecten op de (beschermde) 
planten en dieren. Wij gaan ervan uit dat de provincie hierbij als bevoegd gezag optreedt, omdat 
sprake is van een activiteit in een Natura-2000 gebied zonder nationaal belang. 
4. De gemeente Rheden stelt in een toelichting (Vragen & Antwoorden NK Wielrennen 2024, 
december 2023) dat deze gemeente inzet op een aantal maatregelen. Dit geeft nog geen garantie dat 
dit ook daadwerkelijk wordt gerealiseerd. Bij deze maatregelen maken wij nog de volgende 
kanttekeningen: 
- het gebruik van zoveel mogelijk elektrische voertuigen in de koers levert minder N-uitstoot op. Het 
gebruik van deze voertuigen levert echter geen winst op om verstoring van de natuur tegen te gaan. 
- het voorkomen van het parkeren van voertuigen op de wegen in het natuurgebied zegt niets over 
het parkeren op parkeerplaatsen en parkeren in de berm. 
- in deze toelichting noemt de gemeente Rheden ook de kansen om side-events te benutten om de 
doelstellingen van het masterplan onder de aandacht te brengen. Vanuit natuuroogpunt willen wij 
ervoor pleiten om deze side-events zoveel mogelijk buiten het natuurgebied van de Veluwezoom te 
organiseren. 
5. Wethouder Ter Hoeven van de gemeente Rheden zei in een toelichting bij de gemeenteraad dat 
na afloop van dit NK Wielrennen zal worden geëvalueerd of dergelijke evenementen nog wel kunnen 
plaatsvinden in een kwetsbaar natuurgebied als de Veluwezoom. Het zou beter zijn geweest als deze 
afweging voorafgaand aan de organisatie van de NK Wielrennen had plaatsgevonden. 

Uit het voorgaande mag blijken dat wij als natuurorganisaties tegen het NK Wielrennen of andere 
grootschalige evenementen zijn in een kwetsbaar natuurgebied als de Veluwezoom. Het organiseren 
van zo’n evenement op een andere (lees: minder kwetsbare) locatie lijkt ons vanuit natuuroogpunt 
veel meer vanzelfsprekend. 
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